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XIII zwyczajnej sesji Rady Gminy Lelow
w dniu 2$ listopada 2019 r.

Początek obrad w dniu 28 listopada 2019 r. — godzina: 1010
Zakończenie obrad w dniu 28 listopada 2019 r. — godzina: 13:25

W sesji uczestniczyło 15 radnych.

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu.

Ponadto w sesji wzięli udział:

Pan Krzysztof Molenda — Wójta Gminy Lelów
Pan Henryk Nowak- Sekretarz Gminy Lelów
Pani Wiesława Lipowicz - Skarbnik Gminy
Pani Anna Teleszko — Dyrektor GBP w Lelowie
Pani Iwona Kurek — Kierownik GOPS w Lelowie
Pani Izabela Skrzypczyńska — Radca Prawny

Kierownik Referatu Urzędu:
- Pani Elżbieta Miłoch

Sołtysi Sołectw Gminy Lelów.

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu.

Otwarcie sesji rady gminy i stwierdzenie kworum

Na podstawie 22 ust. 1 Statutu Gminy Lelów, Przewodniczący Rady Gminy Lelów otworzył
sesję wypowiadając formułę: „Otwieram XIII zwyczajną sesję Rady Gminy Lelów”.

Przewodniczący powitał obecnych podczas sesji.

Zgodnie z 22 ust. 2 Statutu Gminy Lelów na podstawie listy obecności Przewodniczący
stwierdził, że na ustawowy skład rady 15 radnych w sesji uczestniczy (radnych, co stanowi
kworum niezbędne do prowadzenia obrad, ważnych wyborów oraz podejmowania
prawomocnych uchwał.

Przyjęcie porządku obrad

Przyjęcie porządku obrad na podstawie art. 20 ust. la ustawy o samorządzie gminnym oraz 23
Statutu Gminy Lelów.

Przewodniczący odczytał porządek obrad, zapytał o uwagi do porządku.
Radni nie zgłosili wniosków.
Przewodniczący poprosił o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały
- Druk nr XIIU1O2/2019 projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 r.
Radni jednogłośnie przyjęli wprowadzony projekt uchwały.



Przewodniczący przedstawił porządek obrad XIII zwyczajnej sesji Rady Gminy Lelów
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Przyjęcie porządku obrad sesji.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Sprawozdanie Wójta z prac w okresie międzysesyjnym.
5. Interpelacje i zapytania radnych.
6. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Rozwiązywania Problemów

Alkoholowych i Przeciwdziałaniu Narkomanii za 2018 r.
7. Informacja w sprawie oświadczeń majątkowych za 2018 r.
8. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Lelów za rok szkolny

2012/2019
9. Rozpatrzenie projektów uchwał lub zajęcie stanowiska w sprawie:
1) Druk nr XIII/96/2019 projekt uchwały w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu
uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi przez właścicieli nieruchomości,
2) Druk nr XIII/97/2019 projekt uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie wyboru metody
ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi,
3) Druk nr XIII/92/2019 projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta za
okres 11 kwartałów będącej podstawą do ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 2020,
4) Druk nr XIII/99/2019 projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od
nieruchomości na 2020 r.,
5) Druk nr XIII/100/2019 projekt uchwały w sprawie stawek podatku od środków
transportowych na 2020 rok,
6) Druk nr XIII/101/2019 projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż
nieruchomości
7) Druk nr XIII/102/2019 projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 r.
10. Wolne wnioski.
11. Udzielenie głosu lub przyjęcie pisemnego wystąpienia osoby niebędącej radnym.
12. Odpowiedzi na zapytania, interpelacje i wnioski zgłoszone na aktualnej i poprzednich
sesjach.
13. Zamknięcie obrad XIII zwyczajnej sesji Rady Gminy Lelów.
3. Ustalić listę osób zaproszonych.
4. Za realizację niniejszego postanowienia czyni się odpowiedzialnym Wójta Gminy Lelów.

Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad.
Głosowano:
Za; 15
Przeciw: O
Wstrzymało się: O

Rani przyjęli program sesji ze zmianami.
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Radni biorący udział w głosowaniu:

Lap. Imię i nazwisko radnego Wynik Głosowania

1 Jerzy Palka jios Za

2 Władysław Jaworski Mos Za

3 Eugeniusz Giermala kłos Za

4 Jerzy Karolczyk rłos Za

5 Hieronim Włodarski łos Za

6 Edyta Tyj as tłos Za

7 Andrzej Oduliński łos Za

8 Krzysztof Gęsikowski Mos Za

9 Marcin Nowak Mos Za

10 Marian Jamrozik 3łos Za

11 Józef Stacherczak 3łos Za

12 Małgorzata Rzepka 3łos Za

13 Ryszard Niepsuj ]łos Za

14 Jacek Foltyn ]łos Za

15 Kazimierz Błoch 3łos Za

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
Zgodnie z 36 Statutu Gminy Lelów Radni do dnia poprzedzającego sesję mieli możliwość
zgłaszania uzupełnień i poprawek do protokołu z poprzedniej sesji. Przewodniczący zapytał
czy Radni mają uwagi, w związku z brakiem wniosków, zarządził głosowanie za przyjęciem
protokołu z poprzedniej sesji.

C Głosowano:
Za: 15
Przeciw: O
Wstrzymało się: O

Radni biorący udział w głosowaniu:

p. Imię i nazwisko radnego Wynik Głosowania

1 Jerzy Palka płos Za

2 Władysław Jaworski Mos Za

3 Eugeniusz Giermała Mos Za

4 Jerzy Karolczyk 3łos Za

S Hieronim Włodarski Mos Za

6 Edyta Tyj as Mos Za
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7 Andrzej Oduliński 3łos Za

8 Krzysztof Gęsikowski 3łos Za

9 Marcin Nowak Nos Za

10 Marian Jamrozik ilos Za

11 Jozef Stacherczak Mos Za

12 Małgorzata Rzepka ios Za

13 Ryszard Niepsuj los Za

14 Jacek Foltyn 3łos Za

15 Kazimierz Błoch iłos Za
—

Radni przyjęli protokół jednogłośnie.

Sprawozdanie Wójta z prac w okresie międzysesyjnym.
Wójt poinformował, że w okresie między sesyjnym realizował następujące zadania:

- 29.10.2019 r.- spotkanie z dyrektorem Wydziału Terenów Wiejskich w Urzędzie
Marszałkowskim w Katowicach w sprawie rozliczenia zrealizowanych w 2018 r. projektów
oraz omówienie przyszłej perspektywy finansowej,
- 29.10.20 19 r. posiedzenie zarządu Lokalnej Grupy Działania Jurajska Ryba w Przyrowie,
- 29.10.2019 r. w Gminnym Ośrodku Kultury w Lelowie odbyło się podsumowanie
zrealizowanego projektu przez regionalny Instytut Kultury w Katowicach „Tak wiele
potrafimy” z udziałem dzieci z Ośrodka Szkolno Wychowawczego w Bogumiłku,
- 30.10.2019 r. odbyło się spotkanie w Starostwie Powiatowym w Częstochowie w sprawie
omówienia zadań, zobowiązań, pozyskania informacji o utworzeniu Stowarzyszenia pn.
Związek Gmin i Powiatów Subregionu Północnego Województwa Sląskiego,
- 5.11.2019 r. odbyło się spotkanie założycielskie Stowarzyszenia Związek Gmin i Powiatów
Subregionu Północnego Województwa Siąskiego. Zadaniem stowarzyszenia będzie aplikacja
o środki unijne,
- 6.11.2019 r. odbyło się w Gminie Lelów wizyta wójta z Kroczyc wymiana poglądów,
spotkanie informacyjne,
- 7.11.2019 r. odbyło się spotkanie informacyjne w sprawie wykonania sieci WI FI dla potrzeb
jednostek organizacyjnych Gminy Lelów. Gmina otrzymała z Unii Europejski 15 tys. euro na
wykonanie sieci wi- Ii. Planowane jest objęcie zadaniem szkoły, urzędu, bibliotek, 00K, rynku
w Lelowie,
- 12.11.2019 r.— odbyło się spotkanie z mieszkańcami bloków w Bogumiłku w sprawie budowy
oczyszczalni ścieków,
- 13.11.2019 r. odbyło się I spotkanie Komitetu Organizacyjnego Swięta Ciulimu Czulentu,
ustalano założenia na sierpień 2020 r.,
-16.11.2019 r. odbyła się konferencja „Chłopi i wieś ziemi lelowskiej”. Wójt podziękował
wszystkim którzy wzięli udział w konferencji,
- 27.11.2019 r. — spotkanie w Urzędzie Marszałkowski z Dyrektorem Wydziału Terenów
Wiejskich w sprawie zakończonych projektów zrealizowanych w roku 2019 r.

Przewodniczący podziękował Wójtowi za sprawozdanie i otworzył dyskusję.
Radni nie zgłosili uwag.
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Interpelacje i zapytania Radnych

Przewodniczący poprosił Radnych o składnie interpelacji. Poinformował, że interpelacje wraz
z udzielonymi odpowiedziami zostaną zamieszczone w Biuletynie Informacji Publicznej
Urzędu Gminy Lelów.

Radny/a Niepsuj R.- poprosił o utwardzenie drogi na Siekierę kamieniem z Białej Wielkiej,
mieszkańcy oferują się do pomocy przy dowiezieniu kamienia,

Radny/a Palka J.- poprosił o sprzątnięcie kamieni pozostawionych przez wykonawcę
na terenie działki Lasów Państwowych w Białej Wielkiej,

Radny/a Rzepka M.- poprosiła o sprawdzenie hydrantów oraz zasuw w Konstantynowie,

Radny/a. Włodarski H.
- poprosił o ustawienie lustra na skrzyżowaniu ul Żwirkowskiego z drogą powiatową
powiatowej w Kierunku Białej Wielkiej,
- poprosił o naprawę ul. Żwirkowskiego, na środku drogi są pęknięcia, mróz zniszczy
nawierzchnię,
- poprosił o założenie paneli fotowoltaicznych na remizie OSP co znacząco zmniejszy
rachi.mki za pobór prądu,
- zwrócił uwagę, że w prowizorium budżetowym i WPF nie ma środków przeznaczonych
na docieplenie i remont remizy OSP Lelów II Zbyczyce, zadanie zostało przeniesione na 2020
r. Po raz kolejny nie zostanie zrealizowana obietnica,

Radny/a Karolczyk J.
- Zapytał o możliwość podłączenia Internetu WiFI na Bogumiłku.

Po zakończeniu składania Interpelacji przystąpiono do kolejnego punktu obrad.

Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Rozwiązywania Problemów
Alkoholowych i Przeciwdziałaniu Narkomanii za 2018 r.

r
Radni otrzymali sprawozdanie w materiałach.

Przewodniczący poprosił Sekretarza o omówienie sprawozdania.

- Henryk Nowak Sekretarz Gminy Lelów przedstawił zagadnienia zawarte w sprawozdaniu.

Przewodniczący udzielił głosu Dzielnicowej Ewelinie Grabowskiej.

Dzielnicowa Ewelina Grabowska- poinformowała, że na terenie gminy miały miejsce próby
kradzieży „na legendę”, wypadek wnuczka. Poinformowała, że należy zwracać uwagę na osoby
pochodzenia Romskiego. Przypomniała o zamykaniu domów.

Poinformowała, że na ul. Wałowej występuje problem parkowania samochodów dostawczych.
Zaznaczanie na krajowej mapie zagrożeń nie jest zgłoszeniem, tylko informacją. Poprosiła
o możliwość porozmawiania w sprawie rozwiązania tego konfliktu.
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Poinformowała, że problem alkoholowy występuje pod postacią niebieskich kart. Ważne by
sprzedawcy w sklepie przestrzegali zasad niesprzedawania alkoholu osobom nietrzeźwym.
Nie wolno spożywać alkoholu na terenie sklepu, jedynie w ogródkach piwnych.

Przewodniczący — poinformował, że jeden z radnych poruszył sprawę małych buteleczek z
alkoholem — „małpek”.

Dzielnicowa Ewelina Grabowska poinformował, że Policja — nie ma możliwości ingerencji
w ograniczenie sprzedaży tych butelek, jedynie można ukarać za popełnienie wykroczenia
w sytuacji zaśmiecania tymi buteleczkami.

Radny Jamrozik M. — zapytał czy Policja prowadzi edukacje młodzieży w sprawie spożywania
alkoholu. Starszych można straszyć mandatami, młodych należy uczyć jak postępować.
Zaproponował, by przeznaczyć środki z gminy ze sprzedaży alkoholu na edukację dzieci I
młodzieży we współpracy z policją księżmi.

Dzielnicowa Ewelina Grabowska odpowiedziała, że kilka razy w roku przeprowadzane są
spotkania profilaktyczne w szkołach z młodzieżą. Zwróciła uwagę, że ważna jest postawa
rodziców w tej kwestii. Rodzice są zbyt tolerancyjni.

Radny Jamrozik M. zapytał czy na terenie gminy w szkołach jest problem sprzedaży alkoholu.

Dzielnicowa Ewelina Grabowska odpowiedziała, że na terenie gminy Lelów nie było
przypadku sprzedaży narkotyków.

Przewodniczący- zwrócił uwagę, że według sprawozdania, które przedstawił Sekretarz
wynika, że do izby wytrzeźwień trafia więcej młodzieży niż osób dorosłych.

Dzielnicowa Ewelina Grabowska odpowiedziała, że osoby do 18 roku życia mogą trafić do
izby dziecka. Na terenie gminy Lelów nie ma osób nieletnich popełniających czyny karalne.

Radny Karolczyk J. zapytał o możliwość wzmożenia kontroli odcinka drogi DK 46 na przejściu
dla pieszych koło szkoły oraz DPS?

Dzielnicowa Ewelina Grabowska odpowiedziała, że Policja patroluje ten odcinek, radiowóz
stoi przy szkole, jeździ także radiowóz nieoznakowany.

Radny Jamrozik- zapytał jakie są kary i sankcje za handel narkotykami i nielegalnym
alkoholem. Zapytał, czy nie są to zbyt małe kary? Rozprowadzane są także dopalacze.

Dzielnicowa Ewelina Grabowska odpowiedziała, że o sankcjach i karach decyduje sąd
i prokuratura. Kary rosną, w przeciągu ostatnich lat zmieniło się prawo w dziedzinie. Srodld
odurzające w postaci dopalaczy rozprowadzane są z obchodzeniem prawa, poprzez
wprowadzanie nowych środków które nie znajdują się na liście. Poprosiła o zgłoszenia jeśli
radni mają wiedzę o zagrożeniach.

Sołtys Klimas M. omówił sytuację dotyczącą braku parkingówwRynkuwLelowie oraz sprawę
dotyczącą samochodów dostawczych blokujących ul. Wałową.
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Dzielnicowa Ewelina Grabowska odpowiedziała, że we wszystkich miejscowościach jest
problem z parkingami. Co raz więcej jest samochodów, wszyscy mają prawo jazdy są więc
zobligowani do przestrzegania przepisów.

Przewodniczący podziękował za wystąpienie pani Dzielnicowej.

Informacja w sprawie oświadczeń majątkowych za 2018 r.

Informację Radni otrzymali w materiałach sesyjnych, była ona także omawiana na posiedzeniu
komisji Rady Gminy. Zapytał o uwagi. Radni nie zgłosili uwag.

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Lelów za rok szkolny
2018/2 O 19

Informacje Radni otrzymali w materiałach sesyjnych, omawiana była także na posiedzeniu
komisji Rady Gminy Lelów.

Przewodniczący poprosił Sekretarza Nowaka H. omówienie informacji.

Sekretarz omówił Informację.

Radna Tyjas E. odniosła się do słów Sekretarza w sprawie zaniżania przez uczniów szkół
w Gminie Lelów wyników ze wszystkich przedmiotów z egzaminów końcowych.
Poinformowała, że szkoły w Gminie Lelów mają wyniki powyżej średniej powiatu i
województwa z języka polskiego i matematyki.

Dyrektor Z$P w Lelowie Samek R.- poinformowała, że z języka polskiego i języka
angielskiego w Gminie Lelów jest trzeci wynik w województwie, z matematyki drugi wynik w
województwie. Zwróciła uwagę, że na średnią składają się także wyniki dzieci z orzeczeniami,
opiniami, dysfunkcjami. 96% młodzieży z Gminy Lelów dostało się do szkół pierwszego
wyboru.

Radny Jamrozik M. zapytał czy średnia uczniów dotyczy tylko uczniów z Lelowa czy z całej
gminy? Zapytał o wyniki uczniów ze szkoły w Podlesiu.

Radna Tyj as E. odpowiedział, że dane dotyczą wszystkich szkół z gminy Lelów.
Poinformowała, że wszystkie dane znajdują się w tabeli w Informacji o stanie realizacji zadań
oświatowych w Gminie Lelów za rok szkolny 2018/2019. Radni otrzymali informację
w materiałach sesyjnych.

Przewodniczący zakończył dyskusję i ogłosił przerwę. Po zakończeniu przerwy wznowiono
obrady.

Rozpatrzenie projektów uchwal lub zajęcie stanowiska w sprawie:

1) Druk nr X111196/2019 projekt uchwały w sprawie określenia terminu, częstotliwości
i trybu uiszczania opiaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi przez właścicieli
nieruchomości,
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Radni otrzymali uchwałę w materiałach sesyjnych. Projekt omawiany był na posiedzeniu
Komisji Rady Gminy Lelów.

Przewodniczący otworzył dyskusję.

Radny Nowak M. — przypomniał, że na komisji ustalono, że na sesji będzie pracownik, który
omówi temat.

Przewodniczący odpowiedział, że otrzymał materiały do odczytania. Poprosił Sekretarza
o omówienie projektu uchwały.

Sekretarz Nowak H. omówił projekt uchwa1y. Poinformował, że dotyczy terminów uiszczania
opłat za odpady komunalne. Do tej pory terminy były miesięczne, w tej chwili zmienione są
terminy kwartalne.

Sołtys Rzepka H- zapytał, czy konieczniejest wprowadzanie opłaty za trzy miesiące? Jest to za
duże obciążenie.

Sekretarz odpowiedział, że mieszkaniec może płacić co miesiąc. Dotychczas opóźnienie w
miesięcznym terminie opłat powodowało konieczność wystawienia upomnienia. W tej chwili
mieszkańcy mają więcej czasu na uregulowanie należności.

Przewodniczący zamknął dyskusję i zarządził głosowanie nad projektem uchwały.

Radni glosowali:
ZA-15
PRZECIW - O
WSTRZYMUJĄCE - O

Radni biorący udział w głosowaniu:

p. Imię i nazwisko radnego Wynik Głosowania

1 Jerzy Palka 3losZa

2 Władysław Jaworski Mos Za

3 Eugeniusz Giermala 3łos Za

4 Jerzy Karolczyk Mos Za

5 Hieronim Włodarski 3łos Za

6 Edyta Tas 3łos Za

7 Andrzej Oduliński 3łos Za

8 Krzysztof Gęsikowski ilos Za

9 Marcin Nowak 3łos Za

10 Marian Jamrozik Ios Za

H Józef Stacherczak 3łos Za

12 Małgorzata Rzepka 3łos Za

13 Ryszard Niepsuj 3łos Za

14 Jacek Foltyn iłos Za

15 Kazimierz Błoch 3łos Za
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Przewodniczący stwierdził, że uchwała Druk XIII/96/2019 Rady Gminy Lelów w sprawie
określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami
komunalnymi przez właścicieli nieruchomości, została przyjęta.

2) Druk nr Mil/97/2019 projekt uchwaly zmieniająca uchwalę w sprawie wyboru
metody ustalania opiaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi

Przewodniczący otworzył dyskusję. Projekt uchwały omawiany był podczas wspólnego
posiedzenia komisji.

Przewodniczący wyjaśnił, że projekt uchwały dotyczy podniesienia opłaty za gospodarowanie
odpadami komunalnymi. Odczytał informację w sprawie złożonych deklaracji przygotowaną
przez pracownika Referatu Komunalnego. Ze względu na mniejszą liczbę zadeklarowanych
osób należy zwiększyć opłatę na kwotę 15,00 zł

Kierownik Referatu Komunalnego Miłoch E. wyjaśniła, że zgodnie ze sprawozdaniami śmieci
jest coraz więcej. Zmniejszona liczba deklaracji nie przełożyła się na zmniejszenie ilości
śmieci.

Sołtys Rzepka H. poinformował, że kwota rośnie za odbiór odpadów komunalnych, jednak
firma nie odpiera worków, foli, sznurków, opon.

Kierownik Referatu Komunalnego Miłoch E. że nie ma wpływu na rozstrzygnięcie przetargu.
Rynek śmieci jest regulowany przez ustawy, nałożone są na gminę nowe obowiązki.
Gospodarka odpadami komunalnymi ma co do zasady być samofinansująca, Urząd Gminy
nie może na tym zarabiać. Od przyszłego roku ma zostać wydzielone osobne konto
do pobierania opłat za odpady komunalne. Gmina także płaci duże pieniądze za odbiór śmieci
na swoich obiektach.

Sołtys Jokiel C. zapytał, czy podwyżka jest związana ze zmniejszoną ilością deklaracji
mieszkańców? Zapytał czy ze środków za śmieci można likwidować dzikie wysypiska śmieci?

Kierownik Referatu Komunalnego Miłoch E. odpowiedziała, że zgodnie z ustawą jeśli będzie
nadwyżka to można z nich likwidować dzikie wysypiska śmieci, zakupić pojemniki
na wyposażenie mieszkańców lub obiektów użyteczności publicznej, zmniejszona liczba
deklaracji

Radny Gęsikowski R. — poprosił o przedstawienie dodatkowych informacji o nowych
obowiązkach gminy związanych z odbiorem odpadów zmieszanych.

Kierownik Referatu Komunalnego Miłoch E. poinformowała, że ustawa nakłada obowiązek
odbioru od września 2020 r. dwa razy w miesiącu odpadów zmieszanych. Zwiększa to także
koszty związane z gospodarowaniem odpadami komunalnymi. Umowę z przedsiębiorcą gmina
podpisała na odbiór jeden raz w miesiącu, obowiązuje ona do końca 2020 r.

Radny Niepsuj R. — zwrócił uwagę, że nie jest problem z odbiorem styropianu oraz z odbiorem
śmieci po remoncie.
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Kierownik Referatu Komunalnego Miłoch E. odpowiedziała, że zgodnie z regulaminem
na budowę lub remont należy wynająć kontener. Małą ilość do 50 kg, opony, elektrośmieci
można złożyć w Punkcie Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych (PSZOK) koło
oczyszczalni ścieków.

Radny Niepsuj R.- odpowiedział, że kontener na wsi, jest zbyt drogi.

Radny Jamrozik M. podsumował dyskusję, że śmieci trzeba wywozić. Stawki w Lelowie nie
są wysokie patrząc na ościenne gminy. Zaproponował zamknięcie dyskusji.

Przewodniczący zakończył dyskusję, odczytał uchwałę, zarządził głosowanie nad projektem
uchwały.

Radni glosowali:

Przewodniczący stwierdził, że uchwała Druk nr XIII/97/2019 Rady Gminy Lelów zmieniająca
uchwałę w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami
komunalnymi, została przyjęta.

3) Druk nr Mil/98/2019 projekt uchwaly w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta
za okres 11 kwartalów będącej podstawą do ustalenia podatku rolnego na rok
podatkowy 2020,

Radni otrzymali uchwałę w materiałach sesyjnych. Projekt omawiany był na posiedzeniu
Komisji Rady Gminy Lelów.

ZA- 15
PRZECIW -0
WSTRZYMUJĄCE -0

Radni biorący udział w głosowaniu:

bp. Imię i nazwisko radnego Wynik Glosowania

1 Jerzy Palka

2 Władysław Jaworski ]łos Za

3 Eugeniusz Giermala 3los Za

4 Jerzy Karolczyk 3łos Za

5 Hieronim Włodarski 3łos Za

6 Edyta Tyj as 3łos Za

7 Andrzej Oduliński 3łos Za

8 Krzysztof Gęsikowski 3łos Za

9 Marcin Nowak 3 los Za

10 Marian Jamrozik ilos Za

H Józef Stacherczak 3łos Za

12 Małgorzata Rzepka 3łos Za

13 Ryszard Niepsuj 3los Za

14 Jacek Foltyn Mos Za

15 Kazimierz Błoch )los Za

„O



G

Przewodniczący poprosił Skarbnik Gminy Lipowicz W. o przedstawienie skutków
podniesienia podatków.

Skarbnik Gminy Lipowicz W. omówiła wysokość kwot o jakie wzrośnie podatek po podwyżce.
Podwyżka o wartości 3% stanowi wpływ z podatku w kwocie 24 000,00 zł. Jednak jeśli nie
będzie podwyżki to wiąże się to z obcięciem subwencji przyznawanej przez państwo
na podstawie sprawozdań. Są to kwoty rzędu 490 846,00 zł. Z tych środków przeprowadzane
są inwestycje na terenie gminy.

Sołtys Rzepka- rozpoczął dyskusję w sprawie podniesienia podatków.

Po zakończeniu wyjaśnień Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Radni nie zgłosili uwag.

Przewodniczący zarządził głosowanie nad projektem uchwały.

Radni glosowali:
ZA- 10
PRZECIW - 4
WSTRZYMUJĄCE -1

Radni biorący udział w głosowaniu:

.p. Imię i nazwisko radnego Wynik Głosowania

1 Jerzy Palka łos Za

2 Władysław Jaworski 3los Za

3 Eugeniusz Giermala )łos Za

4 Jerzy Karolczyk iłos Za

5 Hieronim Włodarski }łos Za

6 Edyta Tyj as

7 Andrzej Oduliński 3łos Za

8 Krzysztof Gęsikowski Wstrzymał się

9 Marcin Nowak 3łos Za

10 Marian Jamrozik

H Józef Stacherczak

12 Małgorzata Rzepka

13 Ryszard Niepsuj

14 Jacek Foltyn

15 Kazimierz Błoch
Przewodniczący stwierdził, że uchwała Druk nr AHJ]... 9 Rady Gminy Lelów w sprawie
obniżenia średniej ceny skupu żyta za okres 11 kwartałów będącej podstawą do ustalenia podatku
roinego na rok podatkowy 2020, została przyjęta.
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4) Druk nr XIII/99/2019 projekt uchwaly w sprawie określenia wysokości stawek podatku
od nieruchomości na 2020 r

Radni otrzymali uchwałę w materiałach sesyjnych. Projekt omawiany był na posiedzeniu
Komisji Rady Gminy Lelów. Odczytał projekt uchwały.

Przewodniczący zarządził głosowanie nad projektem uchwały.

Radni głosowali:
ZA- 9
PRZECIW- 4
WSTRZYMUJĄCE - 2

Radni biorący udział w głosowaniu:

.p. Imię i nazwisko radnego Wynik Głosowania

1 Jerzy Palka 3łos Za

2 Władysław Jaworski 3łos Za

3 Eugeniusz Giermala 3łos Za 3
4 Jerzy Karolczyk ]losia

5 Hieronim Włodarski łos Za

6 EdytaTas

7 Andrzej Oduliński JłOS Za

8 Krzysztof Gęsikowski Wstrzymał się

9 Marcin Nowak Wstrzymał się

10 Marian Jamrozik

H Józef Stacherczak

12 Małgorzata Rzepka

13 Ryszard Niepsuj

Za

14 Jacek Foltyn

15 Kazimierz Błoch

IGłos Za

Przewodniczący stwierdził, że uchwała Druk nr XIIL/99/2019 Rady Gminy Lelów w sprawie
określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2020 r, została przyjęta.

5) Druk ur MIIJ100/2019 projekt uchwaly w sprawie stawek podatku od środków
transportowych na 2020 rok,

Radni otrzymali uchwałę w materiałach sesyjnych. Projekt omawiany był na posiedzeniu
Komisji Rady Gminy Lelów. Przewodniczący otworzył dyskusję. Radni nie zgłosili uwag.

Przewodniczący zarządził głosowanie nad projektem uchwały.

Radni głosowali:
ZA- 9
PRZECIW- 4
WSTRZYMUJĄCE - 2
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Radni biorący udział w głosowaniu:

Imię i nazwisko radnego Wynik Głosowania

1 Jerzy Palka 3łos Za

2 Władysław Jaworski 3łos Za

3 Eugeniusz Giermala 3łos Za

4 Jerzy Karolczyk 3łos Za

5 Hieronim Włodarski 3łos Za

6 Edyta Tyjas

7 Andrzej Oduliński 3łos Za

8 Krzysztof Gęsikowski Wstrzymał się

9 Marcin Nowak Wstrzymał się

10 Marian Jamrozik 3łos Za

11 Józef Stacherczak

12 Małgorzata Rzepka

13 Ryszard Niepsuj

14 Jacek Foltyn

15 Kazimierz Błoch
Przewodniczący stwierdził, że uchwała Druk nr XIII! 19 Rady Gminy Lelów w sprawie
stawek podatku od środków transportowych na 2020 rok, została przyjęta.

6) Druk nr XIII/101/2019 projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż
nieruchomości

Radni otrzymali uchwałę w materiałach sesyjnych. Projekt omawiany był na posiedzeniu
Komisji Rady Gminy Lelów.

Przewodniczący otworzył dyskusję. Radni nie zgłosili uwag.

Przewodniczący zarządził głosowanie nad projektem uchwały.

Radni glosowałi:
ZA-15
PRZECIW- O
WSTRZYMUJĄCE - O

Radni biorący udział w głosowaniu:

L.p. Imię i nazwisko radnego Wynik Głosowania

1 Jerzy Palka 3łos Za

2 Władysław Jaworski 3łos Za

3 Eugeniusz Giermala 3łos Za

4 Jerzy Karolczyk 3łos Za

5 Hieronim Włodarski 3łos Za

6 Edyta Tyj as Mos Za

7 Andrzej Oduliński Głos Za
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8 Krzysztof Gęsikowski 3łos Za

9 Marcin Nowak 3łos Za

10 Marian Jamrozik 3łos Za

H Józef Stacherczak 3łos Za

12 Małgorzata Rzepka 3łos Za

13 Ryszard Niepsuj 3łos Za

14 Jacek Foltyn 3łos Za

15 Kazimierz Błoch 3łos Za

Przewodniczący stwierdził, że uchwała Druk nr XIIL”l 01/2019 Rady Gminy Lelów w sprawie
wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości, została przyjęta.

7) Druk nr XIII/102/2019 projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019r.

Radni otrzymali uchwałę w materiałach sesyjnych. Projekt omawiany był na posiedzeniu
Komisji Rady Gminy Lelów.

Przewodniczący otworzył dyskusję. Radni nie zgłosili uwag.

Przewodniczący zarządził głosowanie nad projektem uchwały.

Radni glosowali:
ZA- 15
PRZECIW -0
WSTRZYMUJĄCE -0

Radni biorący udział w głosowaniu:

.p. Imię i nazwisko radnego Wynik Głosowania

1 Jerzy Palka 3łos Za

2 Władysław Jaworski Mos Za

3 Eugeniusz Giermala Mos Za

4 Jerzy Karolczyk iłos Za

5 Hieronim Włodarski Mos Za

6 Edyta Tyj as 3łos Za

7 Andrzej Oduliński Mos Za

8 Krzysztof Gęsikowski Mos Za

9 Marcin Nowak 3łos Za

10 Marian Jamrozik 3łos Za

H Józef Stacherczak 3łos Za

12 Małgorzata Rzepka 3łos Za

13 Ryszard Niepsuj

14 Jacek Foltyn iłos Za

15 Kazimierz Błoch łos Zą
Przewodniczący stwierdził, że uchwała Druk nr XIII/102/2019 Rady Gminy Lelów
w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 r., została przyjęta.
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Wolne wnioski

Przewodniczący poprosił o zgłaszanie pytań i wolnych wniosków.

Radny Nowak M. — zwrócił się z prośbą o informację o przygotowaniu projektu przebudowy
drogi DK 46 w Nakle. Zapytał o możliwość wglądu do projektu.

Wójt — odpowiedział, że nie mamy propozycji opinii, uzgodnień projektu drogi dk46. Projekt
ma być zakończony do końca 2019 r.

Radny Gęsikowski K. — zapytał czy nie wskazane jest zwrócić się do firmy wykonującej
projekt. Na etapie projektu można jeszcze zasugerować pewne rozwiązania.

Wójt odpowiedział, że właściwym adresatem będzie generalna Dyrekcja Dróg Krajowych
i Autostrad.

Radny Jamrozik M. — poprosił o przedstawienie informacji w sprawie rozprowadzenia

C światłowodu na terenie gminy oraz planów gazyfikacji. Czy są podjęte kolejne działania w
powyższych sprawach.

Wójt- poprosił informatyka Urzędu Gminy Lelów o przedstawienie informacji w sprawie
światłowodów.

Informatyk Urzędu Gminy Lelów —poinformował, że światłowody to inwestycja ministerstwa
cyfyzacji. Prowadzone są starania by projektowana sieć objęła całą gminę. Pracę mają ruszyć
wiosną 2020 r. Szkoły w tym SOSW w Bogumiłku objęte są programem ministerialnym
Ogólnopolskiej Sieci Edukacyjnej. Przyłączenie szkół powinny zostać podłączone do września.

Radny Karolczyk J.- poprosił o wyjaśnienie projektu unijnego wifi.

Informatyk Urzędu Gminy Lelów wyjaśnił, że projekt wifi jest to projekt Komisji Europejskiej.
Bon wynosi 15 000,00 euro.

() Udzielenie głosu lub przyjęcie pisemnego wystąpienia osoby niebędącej radnym.

Sołtys Raźniak A.

— w odpowiedzi na prośbę Radnego o kamień na drogę z Białej Wielkiej poprosił o zwrócenie
uwagi by nie był on wywożony na prywatne posesje. Odradził także utwardzanie dróg
kamieniem z Białej Wielkiej, ponieważ jest on nietrwały. Drogi na jego podbudowie rozchodzą
się;

- odniósł się do sprawy śmieci- z jednej posesji w Białej Wielkiej śmieci były wywożone
do lasu.

Sołtys Garska H.— podziękowała za postawienie świetlicy wiejskiej i za wykonanie drogi
gminnej.

Sołtys Rzepka H. —poprosił o przeglądy hydranty raz w roku.
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Wójt odpowiedział, że sprawdzono w Konstantynowie osiem hydrantów. Wszystkie
są oznakowane i sprawne.

Sołtys Nowińska U. — w sprawie autobusu do Celin. Nie odpowiadają rodzicom godziny
odwozy dzieci do szkoły i przedszkola. Rodzice dopłacają do godziny w przedszkolu oraz
do obiadów dla dzieci w szkole.

Wójt- odpowiedział, że nastąpiły korekty w transporcie ze względu na zmianę rozkładu godzin.
Dzieci kończą zajęcia o godzinie 13:00 autobus jedzie po godzinie 14:00. Dopłata
do godziny w przedszkolu to 1 zł, obiad to koszt 1,50 zł. Rodzice otrzymują co miesiąc 500 zł
na dziecko.

Odpowiedzi na zgioszone interpelacje, zapytania i wnioski zgioszone na obecnej
i poprzednich sesjach.

Wójt odpowiedział w sprawie:

- w sprawie kamienia z Białej Wielkiej na drogę w Lgocie Gawronne- zaproponował by zabrać
kamień z Posłody, który pozostał na działce Lasów Państwowych z budowy drogi w Białej
Wielkiej;

- w sprawie lustra na ul. Żwirkowskiego, będzie wystąpienie do Powiatowego Zarządu Dróg,

- w sprawie pęknięć na drodze gminnej ul. Żwirkowskiego — pracownik dokona przeglądu
i dokonane zostaną naprawy,

-w sprawie remontu Remizy OSP Lelów II Zbyczyce- gmina nie ma wystarczających środków
na remont. Kilka lat temu wbrew informacji, że nie ma środków na remont jednostka wykonała
projekt. Aby nie utracił ważności, rozpoczęto etapami remont, wymieniany jest dach. Remont
zostanie przeprowadzony gdy pojawią się środki z funduszy.

-w sprawie fotowokaiki na obiektach użyteczność i publicznych — projekt został złożony —

oczekujemy na rozstrzygnięcie. W materiałach sesyjnych Radni i Sołtysi otrzymali informacje
o spotkaniu w sprawie montażu paneli fotowoltaicznych przez firmę zewnętrzną. Można
zasięgnąć informacji o kosztach i wielkości instalacji. Nie ma rozstrzygnięcia w sprawie
projektu Gminy.

- Radny Palka J. — poinformował, że kamień pozostawiony na działce Lasów Państwowych
to najwyżej jedna przyczepa.

Radna Rzepka M. — poinformowała, że hydranty w Konstantynowie w dniu pożaru były
niesprawne,

Wójt- odpowiedział, że zgodnie z informacją Pani kierownik hydranty były sprawdzane
działają.

Radny Nowak M.- zwrócił uwagę, ze remont hydrantów polega na malowaniu hydrantu
i wstawieniu nowych tabliczek. Należy zrobić kilka sprawnych hydrantów we wsi.

Wójt- poinformował, że porozmawia z Panią kierownik.
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Radny Jamrozik M. — podziękował, za wyrównanie części drogi w Podlesiu ul. Akacjowej do
pól, natomiast nie została wyrównana droga w kierunku posesji.

Zamknięcie XIII zwyczajnej sesji rady gminy.

Przewodniczący podziękował wszystkim za przybycie.

Po wypełnieniu porządku obrad zakończył obrady wypowiadając formułę: „Zamykam XIII
zwyczajną sesję Rady Gminy Lelów VIII kadencji.

Zakończenie sesji godzina: 13:25

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokolant Aima Gorczyczyńska- Hanko.

Przewodnicżą ady Gminy Lelów

Wia 1 a orski

C
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